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„Dostali sme sa do situácie, 
keď nedostatok finančných 
prostriedkov bude znamenať 
zatváranie športovísk 
a rušenie kultúrnych 
podujatí. Zvýšenie dane z 
pridanej hodnoty možno 
bude znamenať aj zrušenie 
plánovaných investičných 
aktivít,“ skonštatoval galantský 
primátor Peter Kolek na 
stretnutí primátorov a 
starostov Slovenska 
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"EÚ je kolonizačný 
projekt, ktorý 
ekonomicky 
a politicky 

likviduje našu 
domovinu.
A tých pár 
poslancov 

zo Slovenska 
vo vyše 

700-člennom 
europarlamente 

absolútne nič 
nezmení,"

 
hovorí Mgr. Róbert Švec, 

predseda 
Slovenského Hnutia Obrody.



„Budúcnosť Slovenska je v suverénnej a zvrchovanej 
politike, ktorá sa má riadiť záujmami slovenských 

občanov a nie potrebami EÚ a NATO,“ 
hovorí Mgr. Róbert Švec, predseda Slovenského Hnutia Obrody.

V  našom Žurnále prinášame často 
rozhovory so zaujímavými ľuďmi, 
osobnosťami, ale i politikmi a rôzny-
mi politickými stranami. Pýtame sa 
na ich názory na rôzne dôležité témy 
spoločenského života, ale aj Európskej 
únie a  svetové témy. Takéto články 
sú obľúbené u  našich čitateľov a  ne-
ustále ich žiadajú, preto sa tešíme, že 
v  dnešnom vydaní môžeme priniesť 
zaujímavý rozhovor o  Slovenskom 
Hnutí Obrody s jeho predsedom Mgr. 
Róbertom Švecom. Slovenské Hnutie 
Obrody si v  tomto roku pripomína 
20 rokov svojho pôsobenia na sloven-
skom politickom a spoločenskom poli. 
Čím všetkým prešlo za uplynulé roky, 
aké sú jeho dôležité piliere práce, aké 
sú priority a náplň činnosti tohto hnu-
tia, jeho filozofia, smerovanie, to už 
boli otázky pre predsedu.

Hovorí Mgr. Róbert Švec: 
- Rodným dátumom nášho hnutia je 
24. máj 2004. V tento deň, symbolicky 
v  starobylej Nitre, začalo svoj príbeh 
písať Slovenské Hnutie Obrody (SHO) 
ako občianske združenie. Pred 20 rok-
mi sme mali jeden základný cieľ, a to 
dokázať, že aktivity v prospech národa 
a vlasti môžu mať aj normálnu formu 
a aj obsah. Tento cieľ sa nám podarilo 
naplniť. Vďaka nášmu sociálnemu pro-
jektu Staráme sa pomáhame dlhodobo 
rodinám v núdzi, pravidelne a nezištne. 
Už od roku 2011. V roku 2008 sme roz-
behli aj ekologický projekt Nebuď svi-
ňa. Zlikvidovali sme niekoľko čiernych 
skládok po celom území našej vlasti a 
aj to je dôkaz toho, že ochrana príro-
dy bola, je a aj bude našou agendou. 
V súčasnosti sa náš projekt zameriava 
najmä na športovo-turistické aktivi-
ty. Hrdí sme aj na naše noviny Právo 
Národa, ktoré vychádzajú nepretržite 
od roku 2001. Áno, začali sme ich vy-
dávať ešte pred vznikom Slovenského 
Hnutia Obrody, ako skupina mladých 
proslovenských aktivistov. Môžeme, ba 
musíme konštatovať, že SHO ako ob-
čianske združenie bolo, stále je a bude 
aj naďalej úspešné. V našich projektoch 
a aktivitách pokračujeme. V máji 2019 
bolo Slovenské Hnutie Obrody zare-
gistrované na ministerstve vnútra aj 
ako politický subjekt. Na tomto mieste 
musím zdôrazniť, že politický subjekt 
sme nezískali kúpením iného subjektu 

a jeho premenovaním, ale poctivo sme 
vyzbierali podpisy od občanov, tak ako 
nám to zákon ukladal. Naše hnutie ako 
politický subjekt je iba na začiatku svo-
jej cesty. A tak ako pri svojom vzniku 
malo naše občianske združenie základ-
né poslanie, dokázať, že proslovenské 
aktivity môžu mať normálnu formu a 
aj obsah, tak základnou úlohou nášho 
politického hnutia je obnoviť totál-
nu zvrchovanosť Slovenskej republiky 
dovnútra a aj navonok, a to vo všetkých 
oblastiach. Naším dejinným poslaním 
je vyviesť náš štát slovenský z pazúrov 
kolonizačnej EÚ a zločineckej organi-
zácie NATO a obnoviť našu národnú 
menu – slovenskú korunu. Pretože iba 
vtedy bude náš štát opäť suverénny a 
zvrchovaný. Aj túto misiu splníme do 
poslednej bodky a tretia Slovenská re-
publika bude štátom sily, hrdosti a od-
hodlania.

• Odkedy sa Vy venujete politickej 
práci a konkrétne tejto strane, čo Vás 
motivovalo realizovať sa práve v  Slo-
venskom Hnutí Obrody? 

- Stál som pri vzniku nášho hnutia 
a mám tu česť ho viesť od začiatku. A čo 
ma motivovalo založiť Slovenské Hnu-
tie Obrody? Jasná a  čitateľná proslo-
venská politika, bez falošných skratiek 
a  robení kompromisov v  hodnotových 
otázkach, na ktorých stojí SHO. 

• Vaše názory sú verejne známe najmä 
z  volebných kampaní, keď ste kandi-
dovali za prezidenta SR. Sú viac než 
konfrontačné, doslova až na hranici 
extrémov, ak to berieme z pohľadu 
globalistov a  geopoliticky výrazne 
prozápadne orientovaných politikov, 
ktorí Slovensko nasilu tlačia a  otá-
čajú iba smerom na politické záujmy 
USA. Avšak kritické hlasy na adresu 
Európskej únie, ale aj NATO sa stále 
viac ozývajú a dosť výrazne zazneli aj 
v tohtoročných eurovoľbách. Najaktu-
álnejšia informácia je, že v  Nemecku 
vyhrala vo voľbách práve v  minulých 
dňoch krajne pravicová Alternatíva 
pre Nemecko, či SPD. Národné hlasy 
sa v  jednotlivých štátoch EÚ ozývajú 
naprieč celou Európou, hoci main-
streamové médiá západného sveta 
dávajú takýmto názorom minimálny 
priestor, cez alternatívne médiá a so-

ciálne siete sa národné, tradičné, ale 
aj vlastenecké hlasy jednotlivých kra-
jín ozývajú stále viac. Koniec koncov, 
aj náš najbližší sused Maďarsko je 
v  geopolitickej rétorike veľmi radi-
kálny. Ako Vy hodnotíte aktuálnu po-
litickú situáciu v Európe? 

- Každá akcia vyvoláva reakciu. Ak sa 
bude EÚ aj naďalej centralizovať, môže 
očakávať tlaky zo strany politických 
subjektov, ktoré sa hlásia k vlastenectvu 
a  národovectvu. Pretože nie je mož-
né zmiešať európske národy a vytvoriť 
z nich európsky národ. Európa je zau-
jímavá tým, že ju tvoria rôzne národy 
a  štáty, ktoré majú osobitné tradície 
a zvyky, v tom je Európa krásna a snažiť 
sa túto rôznorodosť zlikvidovať, uni-
formovať v mene EÚ je cesta do pekla. 
Práve preto v EÚ silnejú subjekty (ako 
napríklad aj Slovenské Hnutie Obrody), 
ktoré ochraňujú a  zveľaďujú jedineč-
nosť svojich národov a štátov. V spomí-
nanej jedinečnosti a  dobrovoľnej spo-
lupráci európskych národov a štátov je 
naša budúcnosť. 

• V  súčasnosti sa Ukrajina nespráva 
práve najserióznejšie, už aj tým, aké 
kroky podniká voči nám, ale aj sme-
rom k  Európskej únii. Niekedy to 
doslova vyznieva tak, ako keby vydie-
rala. Ospravedlňujem sa čitateľom za 
tento výraz. Najprv to bolo s vývozom 
pšenice a iných plodín, ktoré nám na-
nucovali, pretože majú rôzne výnim-
ky na vývoz tovaru do krajín EÚ, ale 
pritom nemusia dodržiavať tie normy 
EÚ, ktoré dodržiavajú krajiny EÚ. 
Po každej stránke im EÚ vychádza 
v ústrety, pomáha im. Neskôr Ukraji-
na chcela žalovať našu republiku za to, 
že naše inštitúcie zakázali dovoz pše-
nice a múky z Ukrajiny, keďže neboli 
v  požadovanej kvalitatívnej norme, 
ale narazili sme tiež na konflikt medzi 
našimi a  ukrajinskými dopravcami. 
Potom sa nám vyhrážala Ukrajina 
súdmi, keď poľnohospodári nechce-
li odoberať poľnohospodársky tovar 
pod nátlakom, pretože sme mali dosť 
svojho, a v súčasnosti sú to negatívne 
informácie, že od roku 2025 úplne 
zastaví tranzit plynu smerom k  nám 
a  do Maďarska. Práve takéto infor-
mácie veľmi negatívne rezonujú vo 

pokračovanie na str. 4
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verejnosti a vyvolávajú obavy. Sloven-
ská vláda podľa našich informácií ak-
tuálne tento problém rieši. Naozaj to 
však nie je dvakrát seriózne vo vzťahu 
k  tomu, ako sme Ukrajine pomáhali 
ako štát od samého začiatku vojenské-
ho konfliktu a ako sa k nám viackrát, 
nie práve priateľsky, Ukrajina správa-
la a správa. Aký je Váš pohľad na celú 
túto situáciu – politický pohľad, ale aj 
občiansky, ľudský? 

- Tak toto je prejav vďaky kyjevského 
režimu za pomoc, ktorú poskytujeme 
ukrajinským civilistom, či už priamo 
na Ukrajine formou humanitárnej po-
moci, alebo utečencom z Ukrajiny pria-
mo na Slovensku, ktorých je niekoľko 
desiatok tisíc. Som presvedčený o tom, 
že je najvyšší čas, aby sa Slováci nau-
čili v praxi realizovať zásadu: Oko za 
oko, zub za zub. To znamená zastaviť 
akúkoľvek pomoc Ukrajine vrátane hu-
manitárnej a, pravdaže, nezabudnúť 
vypnúť dodávky energie akéhokoľvek 
typu (elektrina, plyn…) pre Ukrajinu zo 
Slovenska. Volá sa to RECIPROCITA! 
A čím skôr si naše štátne spoločenstvo 
na takúto politiku zvykne, tým lepšie 
pre budúcnosť nášho štátu slovenského.

• Počas leta sme zaregistrovali na Va-
šich sociálnych sieťach a  webe, že ste 
ako politický subjekt Slovenské Hnu-
tie Obrody spustili petíciu, ktorej cie-
ľom je vyhlásenie referenda s nasledu-
júcou otázkou: Súhlasíte s tým, aby SR 
neuplatňovala sankcie voči Ruskej fe-
derácii, ktoré škodia slovenským obča-
nom, živnostníkom a  podnikateľom? 
Čo Vás k tomuto viedlo a čo je cieľom 
tejto petície?

- Slovenské Hnutie Obrody dlhodobo 
komunikuje, že sankcie, ktoré sú uva-
lené na Ruskú federáciu, sú z pohľadu 
národných a štátnych záujmov Sloven-
skej republiky nezmyselné, pretože po-
škodzujú naše slovenské ekonomické 
záujmy. A že máme pravdu, o tom sved-
čí aj informácia, ktorú pred pár dňami 
uverejnili médiá na Slovensku: Sloven-
sko stratilo v dôsledku sankcií EÚ voči 
Rusku takmer štyri miliardy v ame-
rickej mene. Trpeli nielen vývozcovia, 
ktorí stratili časť ruského trhu, ale aj 
spoločnosti, ktoré boli závislé od suro-
vín z Ruskej federácie. A preto tvrdíme, 
že ak by náš štát slovenský neuplatňoval 
sankcie voči Rusku, nemusela by vláda 
prijímať konsolidačný balík vo výške 
takmer 2,7 miliárd eur, ktorý zaplatíme 
my všetci – slovenskí občania. Naším 
cieľom je vyzbierať čo najskôr mini-
málne 350-tisíc podpisov od občanov, 
aby prezident Peter Pellegrini, v súlade 
s Ústavou Slovenskej republiky, vyhlá-
sil referendum v  danej veci. Slovenská 
republika nemá pripravený plán B na 
obdobie, ktoré nastane po kolapse EÚ, 
a preto je dôležité, aby sme začali in-
tenzívne ekonomicky spolupracovať so 
štátmi spoločenstva BRICS. A aj preto 
táto petičná iniciatíva. Zároveň vy-
hlásením referenda a  jeho pozitívnym 
výsledkom dáme my, občania Sloven-
skej republiky, silný mandát slovenskej 
vláde na rokovania v  predmetnej veci 
s partnermi na medzinárodnej úrovni. 
Referendum je najvyššia forma demok-
racie, a teda nech prehovorí ľud  sloven-
ský. (Petičný hárok prikladáme na ko-
niec rozhovoru, str. 6 – pozn. red.)

• Výchova k štátnosti a národnému cí-
teniu sa stále viac stráca z vyučovacích 

procesov našich slovenských škôl, na-
hrádza sa univerzálnym učivom, kde 
sa stráca kritické myslenie, a globalis-
tickým pohľadom na svet, ktorý ako 
cez kopirák EÚ pretláča do všetkých 
krajín Západu. Súčasťou tohto vzde-
lávania je aj oblasť sexuálnej výchovy 
a  rôznych orientácií, ktoré sú však 
svojským, často neodborným spôso-
bom, ktoré môžu do značnej miery 
poškodiť duševný vývoj tínedžera, 
vysvetľované v  školách cez rôznych 
„pseudoodborníkov“, a  najmä veľmi 
aktívne sa angažujú mimovládky, kto-
ré sú silne podporované aktivistami 
LGBTIQ+. Aký je Váš názor na uvede-
ný problém?

- Odmietame zločinecké agendy LGB-
TI a  aj multi-kulti. V  tejto súvislosti 
zdôrazňujem, že rozlišujeme medzi 
agendou LGBTI a homosexualitou. Ho-
mosexualita v našej spoločnosti bola, je 
a bude. Je to prírodný zákon, vždy bude 
existovať odchýlka od spoločenskej 
normy. Túto prírodnú odchýlku ak-
ceptujeme. Ale vždy sa postavíme proti 
agende LGBTI, ktorá presadzuje normy 
spoločenského života, ktoré sú nezluči-
teľné s  normálnym spôsobom existen-
cie ľudskej spoločnosti a  výchovy detí 
a mládeže. 

• V  súčasnosti prebieha ideologický 
boj medzi tradičným a národným ná-
zorom, ale aj kozmopolitickým a glo-
balistickým, ako aj medzi tradičnou 
rodinou a  ultraliberálnymi smermi 
chápania rodovej identity, a tiež LGB-
TIQ+ ideológie. Bolo by to možno 
všetko správne, keby rovnaké priesto-
ry na vyjadrenie názorov a  faktov 
dostávali všetci zástupcovia politic-
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kého a odborného spektra, a nielen nie-
ktorí... a  občania tak dostávali vážne 
a  dôležité informácie od odborníkov 
z viacerých pohľadov a hlavne na zákla-
de skúseností. 

- Určite by to bolo správne, ale to je dl-
hodobý problém médií na Slovensku. 
Pluralita a sloboda slova chýba veľakrát 
aj vo verejnoprávnych médiách, a to by 
sa rozhodne stávať nemalo. A na tomto 
treba dôrazne popracovať. 

• Na slovenskom politickom poli fun-
guje viacero strán, ktoré sú národne 
a  tradične orientované. Nebolo by 
vhodné nájsť k  sebe cestu a  vytvoriť 
silnú národne orientovanú stranu 
alebo koalíciu, ktorá by prezentovala 
slovenské národné záujmy a  tradičné 
hodnoty?  Vidíme častokrát trieštenie 
slovenských národných síl a  to nie je 
dobre. 

- Pokiaľ ide o spoluprácu národných 
síl, naše hnutie má čisté svedomie. 
Vždy sme boli za spoluprácu s každým, 
kto bol a  bude ochotný spolupracovať 
s  nami. Napríklad aktuálnu petíciu za 
vyhlásenie referenda podporuje bývalý 
podpredseda slovenskej vlády Štefan 
Harabin a aj politický subjekt DOMOV 
národná strana. Ďalej môžem uviesť... 
V prezidentských voľbách 2024, v kto-
rých som kandidoval za prezidenta, 
som napokon stiahol kandidatúru 
v prospech iného kandidáta, a to kvôli 
tomu, aby sa hlasy proslovenských vo-
ličov netrieštili. V  eurovoľbách 2024 
naše hnutie nepostavilo kandidátov 
do europarlamentu a  vyzvali sme na-
šich stúpencov, aby, ak sa volieb chceli 
zúčastniť, podporili tých kandidátov, 
ktorí majú rovnaké alebo veľmi blízke 
postoje k nášmu hnutiu. 

• V súčasnej dobe vidíme obrovský zá-
pas o slovenskú národnú kultúru, ale 
aj o  financie, ktoré poskytuje minis-
terstvo kultúry SR na rozvoj kultúr-
nych umeleckých súborov a  súčasná 
ministerka Šimkovičová doslova na-
razila na organizovaný odpor opozí-
cie, ktorý ju prostredníctvom nielen 
politikov, ale aj umelcov a hercov dosť 
ľudsky uráža a ponižuje len preto, že 
sa rozhodla urobiť poriadok a  hlav-
ne zaviesť určitý systém v  prideľova-
ní dotácií pre rozvoj kultúry a  túto 
podporiť aj v  iných regiónoch, mes-
tách a komunitách Slovenska – nielen 
v Bratislave, ako tomu bolo v posled-
ných desiatich rokoch. Myslíte si, že 
treba takýto poriadok v  prideľovaní 
dotácií kultúrnym inštitúciám na 
Slovensku urobiť? Je nutné zaviesť či-
tateľnejší systém prideľovania peňazí, 
aby naozaj neskĺzali len k  jednému 

spektru umelcov a  organizácií, a  to 
najmä na území Bratislavského kraja? 

- Na Slovensku má byť a aj bude v pr-
vom rade slovenská kultúra, ktorá vy-
chádza z odkazu a tradícií našich pred-
kov. Takáto slovenská kultúra môže byť 
aj otvorená, ALE… nie pre dekadentné 
až degeneratívne prvky, ktoré do našej 
slovenskej kultúry prepašovali pochyb-
ní umelci a zahraničné mimovládky. 
Áno, hovorím napríklad aj o agendách 
LGBTI a multi-kulti. Vizuálny smog v 
slovenskej kultúre, napríklad aj v po-
dobe spomínaných agend, treba op-
timalizovať a vyrezať, nielen z oblasti 
kultúrnej, ako zapálený appendix. Takže 
protesty akože umelcov vnímam po-
zitívne, pretože sú dôkazom toho, že 
vedenie ministerstva kultúry stúpa nie-
komu poriadne na otlaky. Len tak ďalej!

• V  minulých dňoch bolo podpísané 
memorandum o  spolupráci medzi 
troma najvyššími ústavnými činiteľ-
mi Slovenska. Ako tento akt hodnotí 
Vaša strana? 

- Spolupráca troch najvyšších ústav-
ných činiteľov SR je dôležitá a žiaduca, 
ALE... Sme presvedčení o  tom, že EÚ 
a NATO nie sú a nemôžu byť životným 
priestorom pre SR, tak ako to tvrdí slo-
venská vláda a prezident. Pre našu vlasť 
požadujeme vojenskú neutralitu a  slo-
venskú cestu ekonomického rozvoja 
mimo EÚ. Je najvyšší čas začať ekono-
micky spolupracovať aj so štátmi spolo-
čenstva BRICS. 

• Situácia po eurovoľbách sa pravde-
podobne len veľmi málo v EÚ zmení. 
Leyenovú síce tesne, ale zvolili, na-
priek jej korupčným škandálom (čest-
ní ľudia nechápu, ako je toto možné), 
opäť za predsedníčku EK. A od nás sa 
do Bruselu dostalo aj 6 progresívcov, 
ktorí názormi a hlasmi tomu iste po-
mohli. Ale keď vidíme na záznamoch 
obrovskú radosť eurokomisára Šefčo-

viča a jeho tlieskanie odušu po zvolení 
pani Ursuly von der Leyenovej opä-
tovne do funkcie, tak sú mnohí slo-
venskí voliči, aj smerácki, v pomyko-
ve, či to myslel fakt vážne alebo to len 
tak dobre diplomaticky zahral? Keďže 
Smer v globále odmieta politiku Eu-
rópskej komisie tak, ako ju robila pod 
vedením Ursuly von der Leyenovej, 
čo pravidelne kritizuje aj slovenský 
premiér Robert Fico. Slovenskí euro-
poslanci za Republiku takéto nedip-
lomatické správanie Šefčoviča tvrdo 
kritizovali aj odsúdili na sociálnych 
sieťach. Vy čo hovoríte ako strana na 
súčasnú situáciu medzi poslancami v 
Európskom parlamente? A myslíte, 
že sa zmení na menej nenávistnú voči 
Ruskej federácii...? Pretože sankciami 
skutočne najviac trestáme občanov 
Európy, čo mnohí cítime na vlastnej 
koži...

- Európska únia je mŕtvy projekt a nie 
je reformovateľná. A tých pár poslancov 
zo Slovenska vo vyše 700-člennom eu-
roparlamente absolútne nič nezmení. 

Treba povedať Slovákom pravdu: EÚ je 
kolonizačný projekt, ktorý ekonomicky 
a  politicky likviduje našu domovinu. 
Jedinou cestou záchrany Slovenskej re-
publiky je opustiť EÚ a začať robiť po-
litiku, ktorá bude mať na zreteli vždy 
a v každom ohľade v prvom rade záuj-
my slovenských občanov a nášho štátu. 
Pretože pokiaľ európske právo je na 
území nášho štátu slovenského viac ako 
slovenské právo, tak dovtedy budeme 
iba kolóniou. A reči o  tom, že v rámci 
EÚ musíme robiť suverénnu politiku, 
sú bla bla bla. Budúcnosť nášho štátu nie 
je v EÚ a NATO. Budúcnosť Slovenska 
je v  suverénnej a zvrchovanej politike, 
ktorá sa bude riadiť vôľou a záujmami 
slovenských občanov a  právom, ktoré 
určí slovenský parlament – Slovenská 
národná rada. 

pýtala sa: Mgr. Alena Jaššová
zdroj foto, text petície: SHO, web SHO, 

sociálne siete SHO
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M
y, podpísaní občania Slovenskej republiky, žiadam

e prezidenta Slovenskej republiky, aby podľa článku 95 odsek 1 Ústavy Slovenskej republiky vyhlásil 
referendum

, v ktorom
 sa rozhodne o nasledovnej otázke:

Súhlasíte s tým
, aby Slovenská republika neuplatňovala sankcie voči Ruskej federácii, ktoré škodia slovenským

 občanom
, živnostníkom

 a aj podnikateľom
?

Petičný hárok č. ...................
(prosím

e nevypĺňať)

M
eno a priezvisko

Adresa trvalého pobytu (ulica, číslo dom
u, obec)

Podpis
1.2.3.4.5.6.7.8.9.10.
11.
12.
13.
14.
15.
16.
17.
18.
1920.

Petičný výbor: M
gr. Róbert Švec, Lipová 626/8, 949 01 Nitra, t. č. 0907 154 344 - osoba určená na zastupovanie v styku s orgánom

 verejnej m
oci

Petičný hárok vypisujte čitateľne, bez skratiek a podľa údajov vo Vašom občianskom preukaze.
Vyplnené petičné hárky môžete poslať na adresu: Slovenské Hnutie Obrody, P. O. BOX C 1, 949 01 Nitra

Slovenské Hnutie Obrody 
rozbehlo petíciu za vyhlásenie 

celoštátneho referenda
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Dosahy konsolidačného balíčka vlády 
pocítia cez občanov aj samosprávy

Združenie miest a obcí Slovenska (ZMOS) očakáva, že pri-
pravovaný konsolidačný balíček bude mať dosah na občanov 
a tým pádom aj na samosprávy cez nižší výber dane z príj-
mov fyzických osôb. Na tlačovom brífingu počas dnešného 
rokovania Rady ZMOS v Žiline to uviedol predseda združe-
nia Jozef Božik. 
„Ekonómovia hovoria, že konsolidácia verejných financií so se-
bou prinesie vyššiu nezamestnanosť, čoho dôsledkom bude niž-
ší výnos z dane z príjmov fyzických osôb. Treba povedať aj to, 
že ceny tovarov a služieb sa navyšujú, a tie si musia objednávať 

aj samosprávy. Obce a mestá budú nútené 
šetriť a občania to pocítia na znížení kvali-
ty služieb,“ podotkol Jozef Božik. 
Podľa predsedu ZMOS-u samosprávy ak-
tuálne nemajú priestor na zvyšovanie sa-
dzieb dane z nehnuteľnosti či poplatkov 
za odpad, ktoré rástli v predchádzajúcich 
dvoch rokoch. „Občania budú platiť vyššie 
dane pri každom jednom výrobku okrem 
základných potravín. Bude ich bolieť aj to, 
keď bude od 1. januára platná mechanic-
ko-biologická úprava odpadu, na základe 
ktorej pôjdu poplatky hore rádovo od 10 
do 20 eur na hlavu,“ dodal Jozef Božik.  
Starostovia a primátori sa zhodli, že situá-
cia v samosprávach je mimoriadne vážna. 
„Budeme nútení v priebehu roka zvyšovať 
poplatky za opatrovateľskú službu a v za-
riadeniach sociálnych služieb. Viacerým 

samosprávam hrozí nútená správa, pretože nemajú peniaze 
ani na mzdy svojich zamestnancov,“ naznačila predsedníčka 
Komory obcí ZMOS-u Božena Kováčová. Prepočty primátora 
Galanty Petra Koleka hovoria, že budúci rok budú výdavky jeho 
samosprávy o 500 000 eur vyššie. „Dostali sme sa do situácie, 
keď nedostatok finančných prostriedkov bude znamenať zatvá-
ranie športovísk a rušenie kultúrnych podujatí. Zvýšenie dane 
z pridanej hodnoty možno bude znamenať aj zrušenie plánova-
ných investičných aktivít,“ skonštatoval Peter Kolek.

text, foto: ZMOS, TASR

Galantský a Šaliansky Žurnál - regionálny časopis pre okresy Šaľa a Galanta.
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opakovaní inzerátu - výrazná zľava. n Farebná inzercia - informácie v redakcii. Redakcia si vyhradzuje právo krátenia príspevkov. n Názory opýtaných a ďalších občanov, ktorí 
poskytujú informácie do periodika, nemusia byť totožné s názormi vydavateľstva a NEMOŽNO ich teda spájať. Časopis odzrkadľuje postoje, názory čitateľov a ďalších občanov, 
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postoj, si dotknutý subjekt preto nemôže uplatňovať voči vydavateľstvu. Jedine v tom prípade, že by tento názor vyjadril pracovník vydavateľstva.  
Vychádza dvojmesačne, v prípade potreby aj mimoriadne vydania. /Toto číslo vyšlo: 02. októbra 2024.

Prezentačný, exkluzívny, informačný a reklamný časopis firiem, súkromných 
spoločností, štátnych inštitúcií, škôl, samospráv a osobností regiónu

Ponúkame realizáciu stavby betónových plotov,
realizáciu okrasných murovaných plotov, 3D oplotenia, 2D oplotenia.

ZDARMA PORADENSTVO A OBHLIADKA 
Materiál zabezpečujeme do 24 hod.

Kontaktujte nás: 
e-mail pavolslezak64@gmail.com alebo na tel: 0910 903 772
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Najmä po r. 2010 sa začal naplno uvádzať do 
praxe a skloňovať pojem inklúzia... a pre-
nikla aj do školstva. Nie všetci pedagógovia 
sú však tomuto trendu pozitívne naklonení. 
Tvrdia, že zavádzanie inklúzie do vyučova-
nia spomaľuje výučbu a nepriamo núti vý-
borných žiakov spomaľovať v štúdiu, lebo sa 
musia prispôsobovať priemerným. Aký je 
názor dlhoročnej učiteľky? 
(Meno a pracovné pôsobenie pedagogič-
ky, ktorú sme oslovili, nebudeme na žiadosť 
menovanej a z pochopiteľných dôvodov zve-
rejňovať, pretože dnes zákernosť a virtuálne 
útoky za iný názor nabrali najvyššie obrátky. 
Ako redakcia sme povinní chrániť svojich či-
tateľov, ale aj tých, ktorí sú ochotní nám odpo-
vedať, a preto celé meno, pracovisko a osobné 
údaje menovanej máme uschované v redakcii 
– pozn. red.). 

• • •
- Nie je všetko zlato, čo sa blyští. Teória le-
gislatívy o inklúzii v školách v posledných 
rokoch a súčasnosti je jedna vec, každodenná 
prax v školskom prostredí druhá. Plne reš-
pektujem názor, že všetky deti majú právo na 
kvalitné vzdelanie, ale pod touto vznešenou 
myšlienkou sa skrývajú rôzne predstavy o jej 
podobe v dnešnej spoločnosti. Ako pedagóg 
pracujem 16 rokov. Som učiteľkou slovenské-
ho jazyka a literatúry v bežnej základnej škole. 
S inklúziou v podobe, v akej sa s ňou denno-
denne stretávam, vo veľkej miere nesúhlasím. 
Načrtnem pár situácií z mojej praxe. Mám v 
triede žiaka/žiakov so špeciálnymi výchov-
no-vzdelávacími potrebami, ktorý má svoj 
vlastný individuálny vzdelávací plán a má zo 
zákona právo na asistenta. Čo to však zname-
ná reálne v triede s napr. 28 žiakmi? V triede 
je prítomný učiteľ, ktorý podáva výklad, vy-
svetľuje, pracuje s deťmi, realizuje skúšanie, 
frontálne overovanie, kladie otázky,  zadáva 
žiakom skupinovú, samostatnú prácu, prácu 
vo dvojiciach... Pri všetkých týchto činnos-
tiach je dôležité sústredenie žiaka na prácu. V 
triede je však prítomný aj asistent/asistentka, 
ktorý pracuje so začleneným žiakom. Znie to 
možno na prvé počutie ako bezproblémová, 
ideálna situácia, ale nie je tomu tak. Asistent 
komunikuje s tým žiakom, predčítava mu, 
vysvetľuje zadanie práce inými slovami... čiže 
rozpráva (aj keď potichu, ale rozpráva), dieťa 
reaguje, odpovedá, komunikuje, je to vlastne 
taký vlastný režim v režime triedy... Pre ostat-
né deti je to veľmi rušivé. Narúša to pozornosť 
žiakov, ktorí sa rýchlo dajú rozptýliť akým-
koľvek momentom na hodine, sledujú asisten-
ta so spolužiakom, čo akože robia, ubieha im 
pohľad, práca je často nesústredená, nehovo-
riac o tom, ako takéto „šepkanie“ vyrušuje pri 
práci samotného pedagóga danej hodiny. A 
tu sme opäť pri slove diskriminácia, ktoré sa 
dnes tak často s obľubou skloňuje. Ale aj prá-
vo, že každý má nárok na kvalitné vzdelanie, 
musí platiť obojstranne, a nielen tak, ako sa to 
niekomu hodí. Ak teda žiak so špeciálnymi 

výchovno-vzdelávacími potrebami má zo zá-
kona nárok na individuálny vzdelávací plán, 
rešpektujú sa u neho rôzne úľavy, má nárok 
na asistenta, predlžuje sa mu výrazne čas na 

vypracovanie písomnej práce či testu, mnohé 
veci sa u neho nehodnotia a pod., rovnako si 
myslím, že nie je správne, aby kvôli takému-
to jednému/dvom žiakom bol narušovaný 
prítomnosťou asistenta výchovno-vzdelávací 
proces celej zvyšnej triedy, ktorá má pracov-
né tempo adekvátne a primerané pre daný 
ročník.  To už nie je diskriminácia? Keď cca. 
25 žiakov má narušenú hodinu vyrušovaním 
asistovania ďalšieho človeka jednému začle-
nenému žiakovi? Tak ak tak radi používame 
slovo diskriminácia, je dôležité, aby sme boli 
féroví a objektívni a pozreli sa na to aj z druhej 
strany. 

• Pedagógovia, ktorí zdieľajú Váš názor, 
tvrdia, že inklúzia im dopratala do triedy 
istý chaos, rušivé vstupy, žiaci sa nevedia 
sústrediť, asistenti ich vyrušujú... Aj Vám sa 
to zdá?

- Kto však chce, cestu si nájde. Ja som pristú-
pila k riešeniu tejto situácie po svojom, aby ne-
bolo nikomu krivdené, lebo nespravodlivosť 
nemá nikto rád. Ak mám v rozvrhu hodinu s 
asistentom, máme takú dohodu, že asistentovi 
odovzdám pracovný materiál, čo je potrebné 
so žiakom na danej hodine urobiť a asistent so 
žiakom odchádza do osobitnej triedy či kabi-
netu, kde sa danej práci venujú samostatne. A 
tak je aj ovca celá, aj vlk sýty. Vyučovací pro-
ces v triede nie je obmedzovaný rušivými ele-
mentmi, začlenený žiak pracuje samostatne s 
asistentom rovnako bez rušivých momentov 
zvyšku triedy. Má pohodu pri práci, pokoj, 

uplatňuje sa individuálny prístup k žiakovi, 
nikto nie je nikým vyrušovaný. V takejto po-
dobe to funguje a má to aj zmysel. 

• Pani učiteľka, nezdá sa Vám niekedy, že 
takúto situáciu zdravotne postihnuté deti 
zneužívajú? Niektorým takýmto deťom vraj 
asistenti doslova robia sluhov. Všetko za 
nich robia, píšu a dokonca vraj aj niektorí 
úplne vypracujú úlohy... Takto by asi inklú-
zia nemala vyzerať. Zdravotne postihnuté 
dieťa sa takto nepripraví na život. Mýlim sa?

- Áno, pomoc a pomoc je rozdiel. Aj práca a 
kompetencie asistenta začleneného žiaka mu-
sia mať svoje hranice. Opäť budem vychádzať 
z vlastnej skúsenosti. Napríklad: Vyučovacie 
výsledky začleneného žiaka sú aj pri rešpek-
tovaní všetkých úľav, na ktoré má zo zákona 
nárok, ledva dostatočné, prípadne nedosta-
točné, no ak píše tento žiak písomnú prácu 
s asistentom, „odrazu“ mi ju napíše na krás-
nu jednotku/dvojku. Na toto nemusíte byť 
pedagóg s dlhoročnou praxou, aby ste veľmi 
rýchlo pochopili, že tu čosi nie je v poriad-
ku. Pre kontrolu stavu a z dôvodu, aby som, 
nedajbože, niekomu nekrivdila, dám tento 
identický test napísať danému žiakovi ešte raz 
samostatne predo mnou, opäť s ohľadom na 
všetky jeho úľavy, a žiak odrazu nevie pomaly 
ani „ceknúť“, výsledné hodnotenie je 4/5. Pý-
tam sa: Takto si teda predstavujeme inklúziu? 
Že budeme umelo, falošne a podvodom vy-
rábať žiakom s dostatočným/nedostatočným 
prospechom jednotky/dvojky len preto, že sú 
začlenení? Je to korektné a fér voči ostatným 
žiakom, od ktorých aj na tú štvorku požadu-
jeme aspoň nejaký výkon? A ostatné deti túto 
skrivodlivosť vidia a vnímajú. O čo tu vlast-

Neodmietajme špeciálne školy, práve ony poskytujú 
žiakom so zdravotným znevýhodnením 

plnohodnotné vzdelanie, ktoré zodpovedá realite
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ne ide? Aby dieťa, ktorého výsledky sú aj po 
začlenení a rešpektovaní všetkých jeho úľav, 
ktoré mu plynú zo zákona, ledva dostatočné, 
malo na vysvedčení  doslova „vyčarované“ 
napríklad krásne dvojky, lebo s asistentom 
tak fantasticky píše testy? Ale veď to vôbec 
nekorešponduje s realitou. To je podvod, lož, 
klamstvo. Aká je toto pomoc pre daného žia-
ka? Že ho už v základnej škole učíme, že s ním 
v živote všetci budú zaobchádzať v rukavič-
kách, lebo on je začlenený? Častý argument: 
On nemôže prepadnúť, lebo on je začlenený. 
A prečo by nemohol? Ak sa u neho rešpektuje 
a plní individuálny vzdelávací plán, a napriek 
tomu sú jeho výsledky nedostatočné, tak po-
tom pardon, ale takýto žiak nesplnil kritériá 
na absolvovanie daného predmetu. Určite nie 
je v poriadku, aby sa takémuto žiakovi doslo-
va umelo vyrábali známky, ktoré nie sú reál-
ne. Samotnému žiakovi to dáva akurát falošný 
pocit úspechu pri minimálnej práci a snahe a 
takto získané známky by teda mne ako rodi-
čovi u môjho dieťaťa radosť nerobili. 

• Chybu ale robia aj rodičia. Sú veľakrát ne-
objektívni, nepomáhajú učiteľovi tým, ak si 
myslia, že ich zdravotne postihnuté dieťa 
má mať ohľad od všetkých, pochopenie a 
všetko uľahčené. Takto ale život nefunguje. 
Ani keď ide o handicapovaných jedincov. 
Aká je Vaša rada?

- Situáciu veľakrát komplikujú aj neobjek-
tívni rodičia začlenených žiakov. Mnohí sú 
takí (opäť vychádzam z vlastnej skúsenosti), 
že silou mocou sa snažia vidieť svoje dieťa v 
inom zrkadle, ako je realita. Je normálne, že 
každý rodič je na svoje dieťa citlivý, ale dávať 
nevhodným prístupom vlastnému dieťaťu 
skreslenú predstavu o ňom samom nepomôže 
nikomu, a už vôbec nie dieťaťu. Stretla som sa 
neraz s rodičmi začleneného žiaka, ktorí pri 
každej horšej známke dieťaťa doslova rýpali 
do učiteľa, či boli u dieťaťa zohľadnené všetky 
úľavy, ako je to možné, že má takú zlú znám-
ku. Nech vždy píše test len u špeciálneho pe-
dagóga alebo s asistentom... A našli sa aj takí, 
ktorí, keď si učiteľ stál za svojím názorom z 
objektívnych príčin, to hnali na vedenie ško-
ly, vypisovali sťažnosti, maily či sa dokonca 
vyhrážali inšpekciou. Veru, aj takto vyzerá 
inklúzia v školách... Je rozdiel mať na niečo 
právo, ale druhá vec je už doslova žiadať pri-
vilégiá za minimálny výkon. Všetko musí mať 
svoje hranice a pravidlá. 

• Pedagógovia špeciálnych škôl hovoria, že 
ich školy zívajú prázdnotou, pritom majú 
veľa odborných učiteľov, ktorí sa vedia ve-
novať handicapovaným a aj školy sú tak 
upravené, že majú priestory a zariadenia,  
kde poskytnú takú výučbu, aby boli deti pri-
pravené do života a zvládnuť ľahšiu a menej 
náročnú prácu a uživiť sa ňou v dospelosti. 
Deti si navzájom pomáhajú pod dozorom 

pedagóga a nie sú v strese a nevystavujú 
stresu ani deti bez handicapu, ktoré predsa 
len reagujú rýchlejšie a mnohé majú aj väč-
šiu výdrž. Nebolo by predsa len vhodné opäť 
sa vracať k takejto praxi? Aby sa handicapo-
vané deti učili v špeciálnych školách? Inak 
budeme mať školy s priemernými žiakmi a 
tých najlepších odsúdime na to, že zbehnú z 
nadštandardnej výšky do priemeru? 

- Samozrejme, netreba hádzať všetkých do 
rovnakého vreca. Veľmi si vážim a mám šťastie 
aj na korektných rodičov a začlenených žia-
kov, ktorí sú veľmi snaživí, aktívni a pracovití. 
Doslova radosť spolupracovať, keď má dieťa 
vlastnú motiváciu, ambície pracovať na sebe, 
zlepšovať sa, plniť si povinnosti, dávať pozor 
na hodine, rešpektovať pokyny učiteľa... to je 
úplne iný level, a tak by to malo byť. Keď má aj 
rodič na svoje dieťa patričné nároky, nastave-
né pravidlá, a nie sa len oháňať inklúziou, kto-
rú si predstavuje veľa rodičov tak, že dieťaťu 
bude všetko odpustené a tolerované len preto, 
že je začlenené.  Ak to naberá takúto podobu, 
čo nie je neobvyklý prípad, je to len obyčajné 
zneužívanie systémového nastavenia. Akékoľ-
vek dieťa má poznať nielen svoje práva, ale v 
prvom rade svoje povinnosti. Správne usmer-
nenie od rodiča môže výrazne pomôcť det-
skému prístupu k povinnostiam, hodnotám a 
celkovému formovaniu jeho osobnosti. Rov-
nako môže aj veľmi ublížiť a poškodiť. Výber 
je na nás. Ešte jeden fakt. Veľa odborníkov z 
inklúzie sú hlavne teoretici. Nechcú vidieť re-
alitu, že takýto stav neprospieva ani riadnym 
žiakom, ani handicapovaným. Ešte aj rodičov 
doslova hecujú, aby deti do špeciálnych škôl 
nedávali. Sú za tým aj niektoré mimovládky, 
ktoré majú inklúziu v náplni a musia vykazo-
vať nejaké činnosti, keďže tým sú podmienené 
aj platby za prácu.

• Pritom mnohí zástancovia inklúzie aj z 
radov poslancov aj psychológov vlastne deti 
neposielajú do našich štandardných škôl, 
kde teda je inklúzia naplno v praxi, ale po-
sielajú svojich potomkov na drahé, súkrom-
né alebo aj štátne, ale exkluzívne školy, na 
výberovky do susedných štátov, na náročné 
dvojjazyčné gymnáziá, kde sa pripravujú na 
tzv. elitné povolania. V priemernej triede 
bežnej slovenskej školy, kde sa spomaľuje 
aj prispôsobuje výučba slabším, by asi exce-
lentné výsledky nedosiahli. NIE JE to fari-
zejstvo od takýchto zástancov inklúzie? Pre-
čo aj svojich potomkov nedávajú do takýchto 
„zmiešaných“ tried? Cudzím radia a oni žijú 
inak. Vodu kážu a víno pijú. Vychovávame 
takto kasty slovenských žiakov pre pomoc-
né práce, služby a ďalších zasa pre riadiace 
funkcie, manažérov a exkluzívne povolania, 
lekárov diplomatov? Prečo aj deti tých, ktorí 
teoreticky mudrujú a rozhodujú o osudoch 
inklúzie, sami tento trend vo väčšine nevyu-
žívajú? Čo by ste Vy ako odborníčka, učiteľ-

ka z praxe, ktorá s inklúziou prichádza do 
styku, odporučila tým, ktorí tak vehement-
ne a za každú cenu tlačia handicapované 
deti k zdravým...  a či by sa naozaj nemali 
zamyslieť nad tým, či to týmto deťom nero-
bí horšie než lepšie? Niekedy aj rodičia sú 
pomýlení a stačí im rozumné veci vysvetliť, 
aby pochopili zmysel poslania špeciálnych 
škôl, ale ak nasilu tlačíme inklúziu do tried 
riadnych škôl len preto, aby si niekto v Bru-
seli odfajkol splnené, tak je to chyba, ktorá 
sa vypomstí nám všetkým na tom, že školy 
budú vypúšťať do života len priemerne vzde-
laných ľudí... a tým aj menej kvality,  menej 
zručnosti do ekonomiky a štátu. Chceme 
toto naozaj?

- Áno, veľmi mi prekáža, že špeciálne školy 
pre deti so zdravotným znevýhodnením, s 
problémovým správaním či vývinovou poru-
chou ponižujeme a hodnotíme ich ako menej-
cenné a podradné. Ako keby to bola vlastne 
nejaká hanba, ak moje dieťa navštevuje takúto 
školu, a tak ho radšej budeme tlačiť do bež-
nej školy, kde evidentne zaostáva za všetkými 
spolužiakmi z rôznych objektívnych príčin, 
budeme búchať päsťou do stola, že každý má 
právo na kvalitné vzdelanie a súčasne sa biť 
do pŕs, na aké všetky úľavy má moje dieťa 
zo zákona právo... Takže sa pýtam: To akože 
znamená, že špeciálna škola neposkytuje kva-
litné vzdelanie? Prečo degradujeme špeciálne 
školy? Tu je predsa tím odborníkov a špeciál-
nych pedagógov, ktorých štúdium má iné za-
meranie, ako je tomu u bežných učiteľov, na 
ktorých sa kvôli inklúzii kladú v školách ne-
uveriteľné nároky a administratíva, a špeciál-
ne školy pritom zívajú prázdnotou. Ale ja nie 
som špeciálny pedagóg. Práve v špeciálnych 
školách sa takéto dieťa môže stretnúť s partiou 
rovesníkov a kamarátov, ktorí majú podobné 
zdravotné znevýhodnenia, tu deti nevytŕčajú 
z davu, že sú nejakí iní, tu sa na ne neukazu-
je prstom, tu môže učiteľ dokonale uplatňo-
vať individuálny prístup k žiakovi, keďže ich 
má v triede 7/10/12, a nie 28/30 ako v bežnej 
škole. Tu sa vedia pedagogickí zamestnanci, 
špeciálni pedagógovia, školskí psychológovia 
podrobne zaoberať problémami dieťaťa a ve-
novať mu patričný priestor. Som presvedčená, 
že väčšina takýchto detí by bola oveľa spokoj-
nejšia v takomto prostredí s rovnakými alebo 
podobnými rovesníkmi. Nepodceňujme špe-
ciálne školy, práve ony poskytujú žiakom so 
zdravotným znevýhodnením kvalitné a plno-
hodnotné vzdelanie, ktoré zodpovedá realite. 
Ak by som to mala zhrnúť: Teória mnohých 
zákonov a systémových nariadení je jedna vec 
a každodenná realita a uplatňovanie týchto 
pravidiel v každodennej praxi bežného peda-
góga druhá. Nezamieňajme si jablká a hrušky, 
pojmy a dojmy. Právo a privilégium sú dva 
rozličné pojmy. A otázka miery je v živote vo 
všetkom najdôležitejšia.  

spracované redakciou

Neodmietajme špeciálne školy, práve ony poskytujú 
žiakom so zdravotným znevýhodnením 

plnohodnotné vzdelanie, ktoré zodpovedá realite
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Matičiari z Košút nezabúdajú na tradície a s radosťou ich šíria ďalej

ZO Csemadok Košúty prekvapuje priaznivcov 
bohatou paletou zaujímavých podujatí

Jednou z významných spoločenských orga-
nizácií v Košútoch je aj Miestny odbor Ma-
tice slovenskej (MO MS), ktorý má za sebou 
desiatky rokov svojej činnosti. O tom, čo za-
ujímavé postíhali a čo chystajú, porozprávala 
predsedníčka MO MS v Košútoch Ing. Jana 
Strýčková. „Od roku 1968 sa začala znovu-
obnovovať členská základňa Matice sloven-
skej a bol založený aj Miestny odbor Matice 
slovenskej v Košútoch. Jeho činnosť trvala 
do roku 1973. Organizácia sa v tomto období 
zameriavala na propagovanie kultúrnych ak-

tivít, ako boli folklórne 
slávnosti na Východ-
nej, v Detve či autobu-
sové zájazdy,“ priblížila 
Ing. Jana Strýčková. 
Aktivita košútskych 
matičiarov znovu ožila 
v roku 1990, kedy im 
pribudlo 103 členov. 
Predsedovia organizá-
cie: 1990 – 1993 Ing. 
Jaroslav Kmeť, 1993 – 
2004 Zita Štefíčková. 
Od roku 2004 až do 
súčasnosti je 6. funkč-
né obdobie predsed-
níčkou Ing. Jana Strýčková. Košútski mati-
čiari usporiadali za desiatky rokov množstvo 
podujatí, ktorými prispievajú k šíreniu 
spoločenského povedomia. Návštevníci sa 
mohli zúčastniť i besied so známymi osob-
nosťami. „Naším najstarším podujatím je 
„Posedenie pri vatre“ z príležitosti osláv SNP, 
ktoré organizujeme v spolupráci s obcou. Na 
jar je to „Vynášanie Moreny a vítanie jari“ s 
deťmi z  materskej aj základnej školy,“ priblí-
žila predsedníčka. V portfóliu matičiarov od 

roku 2002 nechýba Stavanie a Váľanie mája, v 
Mesiaci úcty k starším organizujú „Posedenie 
so staršími“ – „Zabávajme sa sami“ a  nechý-
ba ani „Mikulášske popoludnie“.
Podľa pani predsedníčky kedysi k význam-
ným podujatiam patrilo organizovanie au-
tobusových zájazdov v duchu Poznávajme 
dejiny a velikánov našej vlasti. Medzi vý-
znamné aktivity, ktoré matičiari pripravili, 
patril Večer jubileí (2015), kedy spoločne 
oslávili 25. výročie znovuobnovenia MO MS 

v Košútoch, 10. výročie založenia Speváckej 
skupiny Nádej účinkujúcej pri MO MS v 
Košútoch a 200. výročie narodenia Ľ. Štúra. 
„Z príležitostí jubileí bola z ústredia Matice 
slovenskej udelená zlatá medaila Ing. Andre-
jovi Strýčkovi za jeho dlhoročnú všestranne 
aktívnu činnosť. Z Matice slovenskej v Ga-
lante udelili pamätné listy Ing. Jaroslavovi 
Kmeťovi in m. – prvému predsedovi zno-
vuobnoveného MO MS, Jozefovi Korenému 
in m. – predsedovi dozorného výboru zno-
vuobnoveného MO MS a Zitke Štefíčkovej 

– zakladateľke Speváckej skupiny 
Nádej. MO MS v Košútoch obdr-
žal Pamätný list z príležitosti vý-
ročia znovuobnovenia činnosti,“ 
skonštatovala predsedníčka. V 
miestnom odbore majú v súčas-
nosti 74 členov. Tento rok stihli 
usporiadať Vynášanie Moreny a 
Vítanie jari s Materskou školou 
v Košútoch a ZŠ Jerguša Ferka v 
Košútoch a Stavanie mája a Vá-
ľanie mája v spolupráci s obcou 
a miestnym DHZ. „V spolupráci 
s obcou sme si pripomenuli 80. 
výročie SNP kladením vencov pri 

pamätníku padlých v I. a II. svetovej vojne, 
v rámci ktorého sme si uctili i nášho rodá-
ka – významného sochára Vojtecha Baďuru 
vencom pri pamätnej tabuli na Kultúrnom 
dome v Košútoch. Slávnostného zapálenia 
partizánskej vatry sa ujal Ing. Andrej Strý-
ček, náš dlhoročný matičiar. Tento rok ešte 
plánujeme v októbri zorganizovať Posedenie 
so staršími a v decembri podujatie Mikuláš-
ske popoludnie,“ uviedla Ing. Jana Strýčková.

text: Bc. Z. Gregorová
foto: archív Ing. Jany Strýčkovej

VATRA SNP Košúty 2024. Presun sprievodu od 
Pamätníka padlých v I. a II. sv. vojne ku kultúrnemu 

domu. V popredí zľava Mgr. Kristína Mačicová 
- zástupkyňa starostky v obci Košúty, Ing. Jana 

Strýčková - predsedníčka MO MS v Košútoch, Maroš 
Šiška - poslanec miestneho zastupiteľstva obce 

Košúty (staviteľ vatry)

Spevácka skupina Nádej -VATRA  júl 2019 DMS v Galante

Stavanie mája 2024 Matica slovenská Košúty

V obciach a mestách na Slovensku pôsobí mnoho záujmových organizácií, 
ktoré združujú ľudí podobného razenia. Patrí k nim i Csemadok, sídliaci v 
Košútoch. Viac o jeho činnosti nám porozprával predseda Adrián Majer. „Zák-
ladná organizácia Csemadoku v Košútoch (ZO) vznikla 9. 11. 1957 na podnet 
riaditeľa ZŠ v Košútoch Štefana Vinczeho. Zakladateľom bol István Vincze a 
prvým predsedom Alexander Modrovič, pričom prvoradé bolo šírenie maďar-
skej ľudovej kultúry piesňami a hrami a upevňovanie súdržnosti našej komu-
nity,“ opísal Adrián Majer históriu ZO Csemadoku Košúty.

• Spomenie si predseda i na významných členov, ktorí sa zaslúžili o čosi 
výnimočné v ich obci?
- Významnými členmi boli alebo sú Lajos Dóka, István Gyurcsó, József Mács, 
Zoltán Kántor, Mária Simkó, Tibor Srejner, Márta Vincze, Anna Srejner, Etel-
ka Modrovics, Péter Botló, Ildikó Botló, Éva Macsicza a ďalší. Z prvotných 50 
členov sa počet rýchlo rozrastal a rozkvital aj organizačný život. Vznikla diva-

Večer jubileí 2015

Príhovor - predseda Csemadoku Andrej Majer 
+ Bartolomej Slivenský plukovník v. v. 

+ spevácka skupina Gyöngykaláris
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A Csemadok Kosúti Alapszervezete érdekes 
események gazdag választékával lepi meg pártfogóit

delná skupina, ktorá každoročne naskúšala hru a uviedla ju aj v sused-
ných obciach. Za roky existencie sme potešili priaznivcov tanečnými 
zábavami, prospešnou sociálnou prácou a spolupracujeme i s miest-
nymi organizáciami. V roku 1977 vznikla Ženská spevácka skupina, 
po pauze pokračovala od roku 1999. V roku 2000 pribudla aj Mužská 
spevácka skupina a v roku 2002 sme založili Detskú skupinu ľudového 
tanca pod vedením manželov Pétera a Ildikó Botló. V súčasnosti máme 
140 členov. Členmi vedenia sú Csilla Macsali, Katalin Fekula Vajda, 
Ferenc Macsicza, Melinda Majer, Péter Botló, Ildikó Botló, Dominika 
Tóth a Viktória Csadi.

• Čo tvorí podstatu Vašej činnosti, čomu sa azda najviac venujete?
- Od vzniku našej organizácie až do súčasnosti sa snažíme vykonávať 
významnú prácu v oblasti kultúry. Mnohí „bojujeme“ za zachovanie 
našej maďarskej kultúry, materinského jazyka, tradícií a zvykov. Kla-
dieme veľký dôraz na stretávanie sa s maďarskými spisovateľmi na Slo-
vensku, mnohých sme už privítali.

• Ako sa Vám darilo v minulom roku, čo výnimočné ste v Csema-
doku zažili?
- Vlani sme potešili obyvateľov obce bohatou sériou podujatí: 200. 
výr. narodenia Sándora Petőfiho a Imre Madácha, pozvali sme Dóru 
Lakatos a Pétera. R. Kárpátiho k výročiu revolúcie a boja za slobodu 
1848/49, privítali sme i spisovateľku Tímeu Benkő. V máji a júni sme 
kládli vence a uctili si Sv. Štefana kráľa so speváckou skupinou Gyön-
gykaláris, Cirkusz Lacix, lukostrelcom Csenkey Baranta a spevákom 
Ádámom Šupčíkom. Počas svätej omše bol posvätený nový chlieb a 
položili sme vence k soche Sv. Štefana kráľa. Zavítal k nám i divadelný 

súbor RÉVISZ. Navštívili sme bratislavský koncert Cigánskej kapely a 
v miestnom kultúrnom dome sme pripravili vianočný program a jar-
mok. Na jar 2024 privítali Dávida Baraka s knihami o mafiánskej ságe, 
v lete si uctili pamiatku Sv. Štefana kráľa aj s komorným folklórnym 
súborom Szőttes, Varga törzs a skupinou Botló band, vystúpili aj diva-
delníci s hrou „Mi lesz veled, Béla“? Predseda tvrdí, že azda v žiadnej 
organizácii nemajú dostatok členov, pretože zaujať dnes mladých je čo-
raz ťažšie. Snažia sa však osloviť ich svojimi podujatiami, ktoré sčasti 
organizujú aj so samosprávou Košút a miestnou organizáciou Alian-
cie. „Väčšina našich akcií je voľne prístupná, aby sme nezaťažovali náv-
števníkov extra výdavkami. Členovia organizácie aj obyvatelia okoli-
tých dedín, ba aj z Galanty, na ne radi chodia,“ dodal Adrián Majer.

Szlovákia falvaiban és városaiban számos érdekszervezet működik, 
amelyek hasonló gondolkodású embereket hoznak össze. Az egyik 
ilyen a nemeskosúti székhelyű Csemadok is. Tevékenységükről Ma-
jer Adrián elnök mesélt nekünk. „A Csemadok Kosúti Alapszerve-
zete 1957. november 9-én alakult meg, Vincze István, a Nemeskosúti 
Alapiskola igazgatójának kezdeményezésére. Az alapító Vincze István 
volt, az első elnök pedig Modrovič Alexander, és az elsődleges cél a 
magyar népi kultúra dalok és játékok általi terjesztése, valamint a kö-
zösségünk összetartásának erősítése volt” – ismertette Majer Adrián a 
Csemadok Kosúti Alapszervezetének történetét.

• Visszaemlékezik az elnök a jelentős tagokra is, akik valami külön-
legeset vittek véghez falujukban? 
- Köztük voltak és vannak Dóka Lajos, Gyurcsó István, Mács József, 
Kántor Zoltán, Simkó Mária, Srejner Tibor, Vincze Márta, Srejner 
Anna, Modrovics Etelka, Botló Péter, Botló Ildikó, Macsicza Éva és 
mások. A kezdeti 50 tagú létszám gyorsan nőtt, és a szervezeti élet is 
virágzott. Színházi csoport alakult, amely évente színdarabot mutatott 
be, még a szomszédos falvakban is. Az évek során táncos mulatságok-
kal, hasznos szociális munkával örvendeztettük meg a lakosokat, és 
együttműködünk a helyi szervezetekkel is. 1977-ben megalakult a Női 
énekkar, egy rövid szünet után 1999-től folytatták a munkát. 2000-ben 
megalakult a Férfi énekkar, 2002-ben pedig Botló Péter és Ildikó házas-
pár vezetésével létrehoztuk a Gyermeknéptánccsoportot. Jelenleg 140 
tagunk van. A vezetőségi tagok között vannak Macsali Csilla, Fekula 
Vajda Katalin, Macsicza Ferenc, Majer Melinda, Botló Péter, Botló Ildi-
kó, Tóth Dominika és Csadi Viktória.

• Mi képezi tevékenységük lényegét, mivel foglalkoznak a legin-
kább? 
- Szervezetünk megalakulásától napjainkig arra törekszünk, hogy 
jelentős munkát végezzünk a kultúra területén. Sokan „harcolunk” 
magyar kultúránk, anyanyelvünk, hagyományaink és szokásaink meg-
őrzéséért. Nagy hangsúlyt fektetünk a szlovákiai magyar írókkal való 
találkozókra, sokat 
közülük már vendé-
gül is láttunk.

• Hogy telt a tavalyi 
év, milyen külön-
leges események 
voltak a Csemadok-
ban? 
- Tavaly gazdag 
programsorozattal 
örvendeztettük meg 
a falu lakóit: meg-
emlékeztünk Petőfi 
Sándor és Madách 
Imre 200. születés-
napjáról, meghívtuk 
Lakatos Dóra és R. 
Kárpáti Péter művészeket az 1848/49-es forradalom és szabadságharc 
évfordulójára, valamint Benkő Tímea írónőt is vendégül láttuk. Má-
jusban és júniusban koszorút helyeztünk el, és megemlékeztünk Szent 
István királyról a Gyöngykaláris énekkar, a Cirkusz Lacix, Csenkey 
Baranta íjász és Šupčík Ádám énekes társaságában. A szentmise során 
megszentelték az új kenyeret, és koszorút helyeztünk el Szent István ki-
rály szobránál. Vendégünk volt a RÉVISZ színtársulat is. Ellátogattunk 
a 100 Tagú Cigányzenekar pozsonyi koncertjére, és a helyi kultúrház-
ban karácsonyi műsort és vásárt rendeztünk. 2024 tavaszán a maffiá-
ról szóló regénysorozat szerzőjét, Barak Dávidot hívták meg, nyáron 
pedig ismét megemlékeztek Szent István királyról a Szőttes kamara-
folklór-együttes, a Varga törzs és a Botló zenekar közreműködésével, 
valamint színházi előadással „Mi lesz veled, Béla?” címmel. Az elnök 
szerint talán egyetlen szervezetnek sincs elegendő tagja, mert manap-
ság egyre nehezebb megszólítani a fiatalokat. Ők azonban igyekeznek 
programjaikkal vonzóvá tenni számukra a rendezvényeket, amelyeket 
részben a nemeskosúti önkormányzattal és a Szövetség helyi szerveze-
tével közösen szerveznek. „Rendezvényeink többsége ingyenes, hogy 
ne terheljük látogatóinkat további kiadásokkal. A szervezet tagjai, a 
környező falvak lakói, sőt még a galántaiak is szívesen jönnek ezekre 
az eseményekre” – tette hozzá Majer Adrián.

Bc. Zlatica Gregorová
foto: archív Csemadok Košúty

Spevácka skupina Gyöngykaláris 

Oslava sv. Štefana kráľa, Csemadok Košúty, Csenkey baranta

Varga törzs lukostrelecké predstavenie Csemadok Košúty
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ZAČALA  SA  VÝSTAVBA 
OBCHVATU MESTA ŠAĽA

Oslava 80. výročia SNP v Šali

Po tridsiatich rokoch sa sen stane skutočnosťou. Poklepaním základ-
ného kameňa sa otvára výstavba obchvatu. Na slávnostnom akte sa 
zúčastnil minister dopravy Jozef Ráž, predseda Nitrianskeho samo-
správneho kraja Branislav Becík, primátor mesta Šaľa Jozef Belický, 
generálny riaditeľ SSC Norbert Polievka a zástupcovia zhotoviteľa - 
združenia Hochtief SK, s. r. o., a MBM-Group, a.s,. a ďalší zástupcovia 
samosprávy, verejnej správy, podnikateľov a občanov. 
Obchvat bude mať dĺžku 12 kilometrov, zahŕňať bude 119 stavebných 
objektov, z toho 14 mostov a aj 7 km protihlukových stien. Najnároč-
nejší na výstavbu bude 700 metrov dlhý most ponad rieku Váh. Vý-
stavba bude trvať 36 mesiacov, prvé autá by sa mali prejsť po obchvate 
na konci leta 2027.
Obchvat sa začne za Kráľovou mad Váhom, pri odbočke na Peiko a 
končiť bude pri Hornom Jatove. Keďže stavba je navrhnutá v extravi-
láne, obyvatelia by nemali pocítiť v súvislosti s výstavbou žiadne ob-
medzenia.
„Za posledných 30 rokov sme čakali a dnes pevná viera a vytrvalosť 
žne svoj úspech. Množstvo ľudí a organizácií vkladalo roky úsilie do 
toho, aby sme sa dnešného dňa dočkali,“ prihovoril sa primátor Jozef 
Belický a zároveň sa poďakoval súčasnému aj bývalému ministrovi do-
pravy, županovi, starostom obcí okresu, generálnemu riaditeľovi Dus-
lo, a. s., a tiež obyvateľom, ktorí neraz kultúrnym spôsobom, ale jasne 

dávali protestmi najavo, že obchvat je potrebný ako soľ. Podpísalo sa 
aj spoločné memorandum na podporu výstavby obchvatu. „Pán mi-
nister, ste tretí minister, ktorý nám sľúbil obchvat, ale prvý minister, 
ktorý tu reálne stojíte pri poklepkaní základného kameňa. Je to pre nás 
historická chvíľa a pevne verím, že sa vám podarí v dohodnutom čase 
a v stanovenej kvalite dielo zrealizovať,“ dodal primátor Šale. Podotkol 
problémy s existujúcim mostom, ktorý je z pohľadu technického stavu 
už v šiestej kategórii zo siedmich.
 Ako informoval mi-
nister dopravy Jozef 
Ráž, ešte v tomto roku 
chystá SSC opravu 
existujúceho mosta 
ponad rieku Váh. Pred-
pokladaná hodnota 
opravy bude približne 
150-tisíc eur a zahŕňať 
bude výmenu asfalto-
vého koberca, vymenia 
sa mostné žľaby a uzá-
very. „Veľkú, masívnu 
rekonštrukciu mosta 
plánujeme na jeseň, 
práce chceme ukončiť 
do konca tohto roku,“ 
dodal generálny riadi-
teľ Slovenskej správy 
ciest Norbert Polievka.

Mesto Šaľa

Dňa 28. 8. 2024 sme pri pamätní-
ku na Dolnej ulici vzdali úctu našim 
predkom, ktorí statočne bojovali a 
obetovali svoj život pre našu slobo-
du a mier. Česť ich pamiatke. Pietna 
spomienka začala Slovenskou hym-
nou, ktorú nám zaspievala Gabriela 
Herenčárová. Pokračovala príhovo-
rom primátora nášho mesta Jozefa 
Belického, ktorý okrem iného pove-
dal, že je dôležité pripomínať si tieto 
výnimočné udalosti, aby sme vzdali 
úctu hrdinom Slovenského národné-
ho povstania (SNP), ako aj všetkým 
statočným ľuďom, ktorí im pomáhali 
a ktorí prispeli k oslobodeniu. Úctu a 
vďačnosť treba vyjadriť aj sovietskym, 
rumunským a československým voj-
skám za oslobodenie krajiny na jar 1945. Bez ich obetí by sme my tu a teraz neboli. 
SNP bolo mimoriadne významným historickým krokom v boji proti totalitným re-
žimom a za obranu slobody a demokracie. Jeho význam presiahol hranice Slovenska 
a dodnes slúži ako príklad odvahy, solidarity a obety za ochranu ľudských práv a 
nezávislosti. Občania mesta Šaľa si mimoriadne cenia hrdinstvo účastníkov SNP a 
jeho význam pre formovanie slovenskej identity a národného povedomia. SNP bolo 
príkladom obrovského zjednotenia proti neslobode. Tohtoročné oslavy SNP slúžia 
na podporu národného zjednotenia a vďačnosti všetkým jeho bojovníkom a všet-
kým jeho obetiam. 29. august 2024 patrí okrúhlemu 80. výročiu SNP a nikdy neza-
budneme na jeho odkaz – odvaha a statočnosť. Po príhovore nasledovalo kladenie 
vencov s veľkou pokorou a úctou pri poklone. Počas celej spomienky pri pamätníku 
stáli čestnú stráž vojaci 11. brigády Vzdušných síl Nitra. Spomienku ukončil Spevo-
kol z Denného centra seniorov číslo 1 v Šali krásnou slovenskou národnou piesňou 
Na Kráľovej holi.

text: Alžbeta Tóthová, foto: TASR - Henrich Mišovič

Pomník SNP v Šali bol postavený z vračanského 
vápenca. Jeho poškodenie spôsobili predovšetkým 

vandali, vtáctvo a poveternostné vplyvy.

ORDER NOW

0911 593 145

Primátor Šale Belický (vpravo)
 s ministrom dopravy SR Jozefom Rážom ml.
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Spolok Slovákov z Maďarska na Slovensku zorganizoval 
trojdňový autobusový zájazd po stopách našich predkov II.

V našom Spolku sme sa aj tohto roku chy-
tili myšlienky bližšie spoznať miesta našich 
predkov, odkiaľ od začiatku 18. storočia 
osídľovali Dolnú zem. Náš projekt „Poznaj-
me niekdajšie prostredie našich predkov – 
2. etapa“ podporilo aj mesto Galanta, a tak 
sme sa pustili do organizovania zájazdu.
Pre tento rok sme vytypovali lokality niekdaj-
šej gemerskej a malohontskej stolice. Všetky 
naplánované cesty viedli cez územie, odkiaľ 
prišli naši predkovia na Dolnú zem. 
Hneď v prvý deň, po príchode do núdznej 
oblasti slovenských regiónov Rimavskej 
Soboty, sme si s údivom prezerali pamäti-
hodnosti mesta. Medzi nimi napríklad také 
starobylé skvosty ako Starý stoličný dom 
Malohontu, Dievčenskú školu, Kráľovský 
súd, Kostol evanjelickej cirkvi, Stoličnú ne-
mocnicu, Školu pre pôrodné asistentky, ale aj 
Gemersko-malohontské múzeum.
Záverom sme sa sklonili pred významnými 
osobnosťami Gemera a Malohontu, ale bez-
pochyby s významom pre celé Slovensko, a 
to pri prehliadke slovenského unikátu, kto-
rým je Alej dejateľov v Rimavskej Sobote, na 

Nám. Štefana Marka Daxnera. 
Druhý deň nás čakala návšteva 
malebného mestečka Tisovec. 
Dostalo sa nám vrelého prijatia 
na tamojšom MsÚ, zástupkyňou 
primátora mesta Tisovec Mgr. 
Martou Svobodovou. Pripravili 
pre nás program v podaní členov 
ZPOZ i ZUŠ. 
Pri zaznení prvých tónov národ-
nej piesne Keď sa Slovák preč do 
sveta uberal, neostalo snáď ani jed-
no oko suché. Našu návštevu bude 
Tisovčanom pripomínať zápis v 
Pamätnej knihe mesta.
S priateľmi sme sa pristavili pri 
ľudsky oslovujúcom pamätníku, 
patriacemu pamiatke Dr. Vlada 
Clementisa. Zaspomínali a ven-
čekom obvitým slovenskou triko-
lórou sme si pripomenuli zmyslu-
plnosť a odkaz tohto veľkého syna 
nášho národa, ktorý tu zanechal 
pre dorastajúce pokolenie.
Popoludní sme navštívili obec 
Drienčany, kde sme si pozreli 
evanjelickú faru a starobylé slneč-
né hodiny. Večer nám jeden z našich účast-
níkov Michal Hronec priblížil, ako to bolo, 
keď sa naši rodičia a starí rodičia po vojne 
v rámci výmeny obyvateľstva vracali na Slo-
vensko. On sám bol priamym účastníkom 
presídľovania.
Tretí deň nášho putovania po stopách pred-
kov smeroval na turistickú trasu Gotickej 
cesty na Gemeri. Tomuto unikátnemu pro-
jektu udelila Európska komisia v roku 2022 
prestížnu značku Európske kultúrne dedič-
stvo.
Doobedie sme strávili v malebnej obci Lu-
kovištia. Na miestnom cintoríne sme si po-
ložením vencov uctili pamiatku slovenských 
velikánov Ivana Kraska a Ladislava Mňačka. 

Na prehliadke vzácností kostolného uniká-
tu evanjelických kostolíkov Gotickej cesty v 
Rimavskom Brezove, Kraskove a Kyjaticiach 
nám európsky význam nástenných malieb, 
ktorých autormi boli talianski maliari, s lás-
kou a múdrosťou priblížila zborová farárka 
ThDr. Janka Miháliková.
Nebolo by spomienok, nerozhorel by sa tle-
júci ohník v našich srdciach, nebolo by po-
myselného oblúka, spájajúceho potomkov 
slovenských i dolnozemských, nebolo by 
pokoja v našich srdciach, keby sme nenašli 
odkaz našich predkov.

Eva Kmeťová
predsedníčka Spolku Slovákov 

z Maďarska na Slovensku
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Stalo sa u nás doma a v zahraničí...
Obrovský debakel na českej politickej scéne, 
v krajských voľbách, ktoré sa uskutočnili v 
uplynulých dňoch, totálne pohoreli strany 
Piráti a Top 9. Áno, zabralo 10 z 13 krajov! 
Piráti aj Top 9 viedli výraznú agresívnu pro-
tiruskú politiku, ale aj silne stáli na pozíciách 
globalistov v EÚ a proamerických dozadku-
lezcov. Skôr sledovali záujmy cudzích štátov 
ako vlastných občanov. Občania im to spo-
čítali! 

O milióny menej bude na školstvo v Eu-
rópskej únii. Tak rozhodla Európska ko-
misia pre nasledujúci rok. Nuž vidno, ako 
„veľmi“ šéfom Európskej komisie záleží na 
výchove a vzdelávaní potomkov v Európe. 
Nepotrebujeme vzdelanú, ale konzumnú 
mládež, asi takéto heslo podporujú súčas-
ní zodpovední v Európskej únii. Hlavne, že 
výdavky na zbrojenie pre Ukrajinu sa ešte 
zvýšili. Ursula von der Leyenová skrátka 
pokračuje ďalej vo svojich tendenciách, nič 
sa nezmenilo. 

Manžel von der Leyenovej je známym lobis-
tom pre spoločnosti s námornými loďami a 
dopravou. Má prepojenie na rôzne finančné a 
lobistické skupiny. Je zaujímavé, že predsed-
níčka Európskej komisie Leyenová ako jedi-
ná v európskom parlamente nemusí preuka-
zovať prípadné prepojenia na rôzne finančné 
skupiny a stret záujmov. Dvojaký meter v EÚ 
veselo fičí!

V Rakúsku podľa oficiálnych zistení je zvý-
šený počet ochorenia rubeoly a tento nárast 
je najvyšší za posledných 20 rokov. 

Mnohí aktivistickí politológovia chytračia a 
predpovedajú politiku v televíznych reláci-
ách v štýle, ako by si želali, aby bola, a nie ako 
naozaj funguje. Ich prognózy a prieskumy 
nakoniec veľakrát vypália úplne inak. Samo-
zvaní experti na prieskum (často bez univer-
zitného vzdelania) zamlčiavajú vážne fakty a 
obhajujú ideológiu diktovanú svetovým ma-
instreamom. 

Národný audítorský úrad (NAO) vo Veľkej 
Británii kritizoval, že Briti kvôli cvičeniu 
Ukrajincov nestíhajú cvičiť vlastných voja-
kov. 

Gruzínsko schválilo zákony obmedzujúce 
práva LGBTIQ+, zákon je podobný ako ten, 
ktorý schválila Ruská Duma. 

Bývalý minister obrany Naď vyprázdnil 
ministerstvo obrany darmi pre Ukrajinu 
za 2 miliardy eur! My dodnes nemáme tieto 
dary preplatené od EÚ, ako bolo sľúbené, 
preplatená bola zatiaľ iba štvrtina darov. 

Bieloruský prezident Lukašenko už tretíkrát 
prepustil desiatky väzňov, ktorí sú odsúdení 
za tzv. extrémizmus v jeho krajine.

Nemci opätovne v uplynulých dňoch začali 
kontrolovať hranice s Belgickom, Holand-
skom, Luxemburskom, ale aj Českom a 
Dánskom. Chránia sa tak pred nelegálny-
mi migrantmi, nakoľko situácia začína byť 
neúnosná. Ako vidno, v Európskej únii si 

jednotlivé štáty začínajú robiť vlastné pra-
vidlá, keďže europoslanci sú zbabelí a ako 
väčšina často hlasujú proti záujmom Eu-
rópanov (Načo je potom potrebná takáto 
inštitúcia, ak ide proti samotným voličom? 
– pozn. redakcie).

V Srbsku prezident podpísal zákon na opä-
tovné zavedenie základnej vojenskej služby. 

Švédsko začalo ponúkať migrantom re-
kordne vysoké príspevky, ak sa rozhodnú 
vrátiť domov. Fíni sa vracajú k tzv. tradič-
nej škole. Na laviciach sa objavujú opäť pí-
sanky, perá, knihy, čo najmenej počítačov a 
zapnutých monitorov. Viac sa rozprávajú, 
viac sa učia naspamäť, počítajú z hlavy. Žia-
ci si to veľmi pochvaľujú. Podľa zistení sú aj 
menej unavení, lepšie zaspávajú, učenie sa 
stáva viac učením. Pedagógovia, rodičia aj 
žiaci návrat k tradíciám vítajú. 

Slúžia eurofondy krajinám EÚ, alebo ich 
používa Európska komisia na čele s von der 
Leyenovou ako nástroj na vydieranie a pre-
sviedčanie tzv. neposlušných krajín k takým 
verdiktom, ako potrebuje? Netreba zabúdať, 
že každá krajina ročne do rozpočtu EÚ pri-
spieva veľmi vysokou finančnou čiastkou + 
rôznymi ďalšími poplatkami do európskych 
inštitúcií. Keby sme všetky tieto výdavky 
spočítali, tak Slovensko by možno zistilo, že 
do EÚ viac dávame ako dostávame a žeby 
kľudne mohlo vyfinancovať mnohé investí-
cie v štáte. 

Nemeckí strojári konštatovali, že v tomto 
roku je výrazný pokles produkcie.

Pečivárne v Seredi, ktoré desaťročia vyrába-
jú naše legendárne Horalky a ďalšie chutné 
maškrty, budú odkúpené Spojenými štátmi. 
Slováci sa obávajú, že nebudú mať dlhú tr-
vanlivosť a že bol úplne iný dôvod, prečo bol 
závod odkúpený. Možno aj preto, že potrebu-
jú kvalitné výrobky tohto závodu nahradiť 
svojimi presladenými potravinami, ktoré 
sa ani zďaleka netešia takej obľube, ako boli 
práve výrobky seredských pečivární. 

Poškodenie Nord Stream 2 podľa vyšetre-
nia európskej prokuratúry spôsobili Ukra-
jinci žijúci v Nórsku pravdepodobne pod 
tichou taktovkou USA. V Nemecku bol na 
týchto Ukrajincov vydaný medzinárodný 
zatykač, pretože poškodil infraštruktúru 
EÚ. Ak si iste dobre pamätáte, na začiat-
ku bola z tohto činu natvrdo obviňovaná 
Ruská federácia, ktorá to však od samého 
začiatku odmietala, že nemajú dôvod ničiť 
si vlastnú prácu, vlastnú investíciu. Spomí-
naní Ukrajinci sa skrývajú. 

V uplynulých mesiacoch podali traja minis-
tri Ukrajiny demisiu. Už aj predtým došlo k 
výmene na významných ukrajinských po-
stoch, možno by bolo načase vymeniť aj Ze-
lenského, ktorý už dávno je na svojej funkcii 
nelegitímne, pretože jeho prezidentský man-
dát dávno skončil. 

Volkswagen má obrovské problémy s výro-
bou elektroáut. Zvažuje zatvorenie niekto-

rých svojich závodov. Bratislavský závod 
sa v budúcnosti tiež nevyhne problémom s 
obmedzovaním výroby.

Slovenským samosprávam chýba dofinan-
covať 120 miliónov eur. Len pre porovnanie 
uvádzame, že podľa rozhodnutí EÚ by malo 
Slovensko ročne prispievať na zbrojenie pre 
Ukrajinu 300 miliónmi eur. Zlý je gazda, kto-
rý cudzím rozdáva a na vlastných nemyslí. 

Švédsky minister zahraničných vecí rezig-
noval a úplne odchádza z politiky, je to zrej-
me reakcia na súčasný celoeurópsky vývoj. 

Slovenská národná strana navrhuje zákon o 
zákaze LGBTIQ+ ideológie na školách a aké-
koľvek šírenie informácií o transgenderizme 
a ďalších sexuálnych témach, ak ich chce nie-
kto nekompetentný prednášať v škole. Je dô-
ležité, aby takéto prednášky od samozvaných 
odborníkov odsúhlasil rodič. 

Všetky pandy veľké na celom svete patria 
Číne. Aj keď sa v Číne nenarodili. Potvr-
dzuje to tzv. zmluva o prenájme. 

Rusko udržiava tranzit plynu na Slovensko 
ako doteraz, nemôže to však prikázať Ukraji-
ne, povedal Putin. 

Globsec a jeho zasadnutia boli 18 rokov na 
Slovensku. Tento rok sa konečne odsťaho-
vali do Prahy. Bývalý minister zahranič-
ných vecí SR Káčer veľmi kritizoval súčas-
nú slovenskú vládu, že si takúto významnú 
inštitúciu pustila zo svojej krajiny a že sa 
dokonca v Prahe ani nikto tohtoročného 
stretnutia Globsecu zo slovenskej vlády ne-
zúčastnil. Tento bývalý minister by mohol 
radšej trochu pomlčať, asi zabudol, akým 
spôsobom sa dostal do diplomacie, kto ho 
platil a koho záujmy nakoniec pred svojím 
odchodom z politiky zastával. 

Za socializmu sme mali na Slovensku vyše 55 000 
lôžok v nemocniciach. Po rôznych reformách 
došlo k zrušeniu viacerých oddelení, ale aj 
niektorých malých nemocníc, a prišli sme 
takmer o polovicu lôžok. V súčasnosti po 
ďalších reformách máme už len asi okolo 
15 000 lôžok. Mnohí občania sa zároveň pý-
tajú, prečo nám potom nestačí počet lekárov, 
keď lôžok v nemocniciach je prakticky 4-krát 
menej ako pred rokom 1989? Kde sa v sku-
točnosti strácajú financie, ktoré neustále na-
lievame do zdravotníctva a každý rok je toto 
množstvo väčšie a väčšie? Asi by bolo veľmi 
zaujímavé, ale aj dobré posvietiť si na našich 
súkromných lekárov a ich pracoviská, ale aj 
ich platy – koľko skutočne zarábajú súkrom-
ní lekári na Slovensku? Mnohí by sme nesta-
čili mrkať očami. 

Viete, že 400 miliónov rokov vládnu mo-
riam žraloky? A viete, že levy spia až 20 
hodín denne? 

India sa stala v lete tohto roka najväčším do-
vozcom ruskej ropy. 

Od januára 2025 nesmú žiaci v školách na 
vyučovaní otravovať s mobilmi. 
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Luxusná jachta, ktorá mala na palube anglo-
amerických miliardárov, sa v lete tohto roka 
za veľmi zvláštnych dôvodov potopila. Je 
priam zaujímavé, že všetci siedmi sa utopili a 
ako sa to mohlo vôbec stať, keďže pri takých-
to exkluzívnych ľuďoch sa predpokladá ich 
nadštandardná špecifická ochrana, ako sa 
hovorí, ochrana na najvyššej úrovni, a zabez-
pečenie ich bezpečnosti. Skôr sa to podobá 
na nejaké sprisahanie alebo plánovanú likvi-
dáciu. Prečo? To ukáže časom vyšetrovanie 
a pravda sa ukáže až po rokoch ako všetky 
takéto zvláštne úkazy a svetové úmrtia vý-
znamných osôb a svetových boháčov.

Na čele Európskej komisie je po eurovoľ-
bách v tomto roku opäť Ursula von der Ley-
enová. Je to výsmech racionálne zmýšľajú-
cich Európanov, alebo je to strata súdnosti 
europoslancov, ktorí ju volili? Žena, ktorá 
si ani nezakašle, keď jej to nedovolia ame-

rické svetové záujmy a postoje, tak takáto 
stojí na čele Európskej komisie? Žena, kto-
rá si tajne dopisovala so zástupcami firmy 
Pfizer, o tom, ako z krajín EÚ vyťahať ob-
rovské miliardové platby za povinne nadik-
tovaný odber vakcín až do roku 2026, aj keď 
sa nepoužijú? Za svoje prehrešky je stíhaná 
vyšetrovateľom a ani za takéto veľmi vážne 
prešľapy si nevyslúžila odsúdenie v EÚ, ale 
europoslanci ju odsúhlasili opätovne do 
funkcie Európskej komisie. Síce veľmi na-
tesno, ale predsa. 

Vyše 450-tisíc ľudí minulý rok na Slovensku 
maródovalo. Hazard s PN-kami by sa mal 
hodnotiť ako trestný čin. O to viac je zaují-
mavé, ak PN-ku nariadi lekárovi zamestná-
vateľ a drží zdravého človeka vyše roka doma 
len preto, že sa ho chce zbaviť a nevie, aký 
zákon na to použiť. Žiaľ, aj takéto prípady 
sa na Slovensku stávajú a pozná taký aj naša 
redakcia. 

Od 8. júla 2024 môžu do Maďarska cestovať 
Rusi aj Bielorusi. EÚ okamžite reagovala, 
že to umožňuje dostať sa do Európy aj špió-
nom z týchto krajín. 

18 % Slovákov žije pod hranicou chudoby a 
môže si dovoliť mäso len jedenkrát v týždni. 

Európska komisia nezabezpečila prístup 
krajín k zmluvám o očkovaní proti Covidu 
– vyhlásil to luxemburský súd na ochranu 
ľudských práv. 

Najväčším spo-
jencom Donalda 
Trumpa v Európe je 
maďarský premiér 
Orbán.

/informácie sú z tlačových agentúr sveta, 
TASR, TA3, TV JOJ 24, ČT 24 

/ + krátke komentáre redakcia/ 

Takto vyzerá kariérny zradca a zapredanec - nominant vlády na eurokomisára...
Takto sa Leyenová vytešovala zo znovuzvolenia. A kým my sme nešťastní, lebo nás nebolo dosť, aby sme ju 
zastavili v jej deštruktívnej kampani proti Európe, tak nominant Smeru Šefčovič ostal šťastný ako blcha...

napísal europoslanec SR Milan Mazurek na svojich sociálnych sieťach po zvolení Leyenovej do funkcie

Maroš Šefčovič, eurokomisár, sa ozaj mohol diplomatickejšie tváriť pri znovuzvolení von der Leyenovej do funkcie, 
pretože na tomto zábere vyznieva až trápne, akú nevídanú radosť má z toho, že je táto vojnová štváčka opäť vo svojej 
funkcii predsedníčky Európskej komisie. S jej politikou a názormi otvorene nesúhlasí ani premiér slovenskej vlády 
Robert Fico a dáva to najavo. Smerák Šefčovič už aj preto, že jeho stranícky šéf má nie práve pozitívny názor o pani von 
der Leyenovej, by sa mohol v tomto duchu aj správať. Diplomacia je veľakrát falošná a tu to vidíme v priamom prenose. 
Ani takéto oduševnené tlieskanie Šefčovičovi však nepomohlo k udržaniu kresla podpredsedu Európskej komisie.

-R-

Trošku viac odmeranosti by určite kariérnemu 
diplomatovi Šefčovičovi nezaškodilo
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• vyhotovíme okuliare na mieru  
z rôznych druhov materiálov

• opravy okuliarov
• doplnky: púzdra, retiazky, utierky, 

lupy, mikroskopy...

Chutné jedlo, výborná obsluha, 
elegantné ubytovacie priestory.

Rozumná cena pre každého!
web:  www.penziondori.sk

kontakt: 0907 779 183
e-mail: info@penziondori.sk

Diakovce 129 (smer obec Tešedíkovo)

S láskou vyrobené klobásy, 
šunky, zabíjačkové špeciality 

a ďalšie údené výrobky, urobené 
podľa domácich receptov našich 
predkov, ktoré chutia každému. 

Príďte a ochutnajte!

Diakovce
ul. Hlavná č. 129 , tel.: 0907 779 183


